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DAGSORDEN

til Byrådsmøde onsdag den 27. november 1996, 
ld. 19.00 i Raadsalen.

Efter byrådsmødet temadrøftelse: Trafiksikkerheds
plan.

Fraværende:

Spørgsmål fra en gruppe forældre:

"Vi er en gruppe forældre, der har et punkt til først
kommende byrådsmøde den 27. november 1996:

Hvilke overvej eiser har Byrådet gjort sig med hen
syn til hvor de store børn*), som ikke må være i 
SFO-klubbens regi længere, kan opholde sig efter 
skoletid og i skoleferierne?

*) Her tænkes naturligvis specielt på den nye regel om 
6. klasse."

109. Orientering og efterretning

a. Love, cirkulærer og bekendtgørelser

b. Informationer fra KL:
nr. 1058

nr. 1059 
nr. 1060 og 
nr. 1061 
nr. 1062

nr. 1063

Konference: "Kommunerne og EU - hva' 
nu" den 28-29. november 1996 i Brux
elles.
Forebyggelse eller forsikring, 

endnu ikke udsendt.
BudgetNyt nr. 4, november 1996-Budget 
1997 og finanslovsforhandlingerne. 
Landsforeningens debatoplæg om 
landdistrikter og afholdelse af 
kommunalpolitisk konference.
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c. Indbydelser til møder, kurser m.v.:
Regionale knudepunkter i erhvervspolitikken tirsdag de T
2. december 1996.

Medietræning - politikere, torsdag den 30. januar 1997. 

Læs effektivt, søndag den 2. februar 1997.

d. Eco-nøgletal
Døgnpleje og døgninstitutioner, nøgletal 1995 
Sygedagpenge, nøgletal 1995 .

e. Forskelligt
1. BPR-projekt administrationen. “

Medarbejdere fra Sundhedscenteret har rundsendt et 
. åbent brev om nedlæggelse af Områdelederstilling. 1 

den anledning er der udarbejdet notat om BPR-pro- 
jektet for administrationen. -

2. Statistisk årbog 1996 for Hovedstadsregionen.

3. Revideret forslag til landsplanredegørelsen om euro
pæisk planpolitik - Miljø & Energi ministeriet.

4. Danmarks Statistik og afgifter Oversigt 1996.

f. Dato for tem adrøftelse om kommuneplanrevision:
29. januar 1997, kl. 12,00 (frokost og temadrøftelse)
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110. Økonomirapportering

Økonomirapport for novem berl996 er udsendt.

Nedenstående tillægsbevillinger er indarbejdet i rappor-, 
ten.

A. Negativ tillægsbevilling vedrørende Borger- o£ 
virksomhedsudvalgets budgetramme
00.01002 .

F2912 pech

På baggrund af ændrede forventninger til regnskab 96, 
jvf. notat af 10. september 1996 samt bilag, foreslås føl ' 
gende negative tillægsbevillinger på konto 5:

Netto
Kontanthjælp
Førtidspension
Boligsikring
Boligydelse
Jobtræningspladser
Pulieiob__________
Samlet

+974.315 kr.
700.000 kr. 

+234.000 kr. 
+77.558 kr. 

+1023.457 kr.
-7,700 kr, 

+1601.630 kr.

Dette betyder en forbedring af budget 96 på +1.601.63C 
kr. Det skal bemærkes, at de 1.519.000 kr. allerede ei 
medtaget i økonomirapporterne for august 96 og okto
ber 96, som forventede korrektioner til Borger- og 
Virksomhedsudvalgets budgetramme, hvorfor ovenstå
ende kun betyder en forbedring af kommunens ultimc 
kassebeholdning på +82.630 kr. (1.601.630 kr. - 
1.519.000 kr.).

Den yderligere besparelse på de +82.630 kr. er et resul
tat af, at opstarten af puljejob er gået væsentlig lang
sommere end forventet tidligere på året.

Der indstilles en negativ tillægsbevilling på +1.601.630 
kr. til Byrådets godkendelse.

Borger og Virksomhedsudvalget, den 5. novembei 
1996:
Anbefales.

Økonomiudvalget den 19. november 1996:
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Anbefales.

B. Tillægsbevilling vedrørende låneoptagelse j3  . t f  &

Der blev i juni 1996 hjemtaget et kontantlån på 11,54"
/

mio. kr. vedrørende investeringer på spildevandsområ 
det i 1995/96.

I budget 1996 er det imidlertid forudsat, at det hjem
tagne lån skulle være et obligationslån hvilket nødven-
diggør følgende ansøgninger om tillægsbevillinger:

- ØUs bevilling vedr. renter/kurstab +1.133 mio. kr.
- ØUs bevilling vedr. hjemtagelse af lån -1.033 mio. kr.

Det kan samtidig konstateres, at der er en difference 
mellem den budgetterede låneoptagelse, samt den fakti
ske låneoptagelse på + 0,300 mio. kr., hvilket nødven
diggør følgende tillægsbevilling.

- ØUs bevilling vedr. hjemtagelse af lån +0,300 mio. kr.

Det er i budget 1996 forudsat, at første afdrag på de 
nye lån, først ville forfalde til betaling i 1997. Første 
rentebetaling forfaldt imidlertid 30.6 1996, og første 
afdrag forfalder pr. 31,12-1996, hvilket nødvendiggøi 
følgende tillægsbevillinger:

-

ØUs bevilling vedr. betaling af afdrag på lån 
-0,289 mio. kr.
ØUs bevilling vedr. afholdelse af renteudgifter 
-0,106 mio. kr.

Indstilling:
Ovenstående ansøgninger om tillægsbevillinger, som ; 
alt netto udgør -0,095 mio. kr. indstilles til Byrådets 
godkendelse.

Økonomiudvalget den 19. november 1996:
Anbefales.

C. Tillægsbevillinger vedrørende investeringsområ-
det:
00.01002 F6988

/  —

lean
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C l. 228012 Kongensgade svd. fra Brobæksgade til Ny
bro vei:
Der blev tilbageholdt beløb i entreprisen på renovering 
af Kongensgade som blev gennemført i 1995, til dæk
ning af udgifter ved det udførte arbejde. Manglerne er 
nu stort set afhjulpet bortset fra belægning i Kongens
gade ud for Rådhuset, som ikke er udført tilfredsstil
lende og entreprisesummen for omlægning af flisearealet 
indstillet fortsat tilbageholdt.

Indstilling:
Til dækning af de afhjulpne mangler indstilles det afsatte 
rådighedsbeløb øget med kr. -113.000.
Udgiften indstilles finansieret af det afsatte rammebeløb 
til trafiksanering.

C2. 228014 Trafikplan:
Udarbejdelse af trafiksikkerhedsplan forventes afsluttet 
med en temadrøftelse i Byrådet i indeværende år.

Udgiften finansieres ved et tilskud fra Vejdirektoratet på 
+125.000 kr., der er givet under den forudsætning at 
kommunen udfører arbejde for et tilsvarende beløb.

Kommunens udgift dækkes dels gennem medgået tid 
ved udarbejdelse af planen, samt udgifter i forbindelse 
med skolevejsanalysen og stopinterview.

Indstilling:
Til dækning af kommunens udgift indstilles følgende 
tillægsbevillinger:
-Udgifter i forbindelse med
udarbejdelse af trafikplan -0,195 mio. kr.

-Tilskud fra Vejdirektoratet +0.125 mio. kr,
-Samlet tillægsbevilling -0,070 mio. kr.

Nettoudgiften -0,070 mio. kr. indstilles finansieret af det 
afsatte rammebeløb til trafiksanering.

C3. Hastighedsdæmpende foranstaltninger:
Det afsatte rammebeløb til trafiksanering er anvendt til 
hastighedsdæmpende foranstaltninger som følger:
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Konsulentbistand 37.000 kr.
Uvelse 290.000 kr.
Lystrup 72.000 kr.
Jørlunde 06.000 kr.
Københavnsvej 
M.P. Jensensvej v/

224.000 kr.

Idrætsvej
Rest til uforudsete

69.000 kr.

udgifter 19.000 kr.
Ia lt 817.000 kr.
Budget 1996 +1000.000 kr.
Forventet overskud + 183.000 kr.

Der indstilles en negativ tillægsbevilling på kr. +0,183 
mio. kr., som benyttes til finansiering af pkt. Cl+2.

Teknisk Udvalg, den 6.11.1996:
Indstilling vedrørende pkt. C l,2,3 tiltrådt.

Økonomiudvalget den 19. november 1996:
Anbefales.

D. Takster i skolefritidsordningerne
16.06.00.055 pech

Ved Byrådets budgetlægning for 1997 og overslagsår, 
blev det besluttet at fastsætte taksterne i SFO i to ho
vedmoduler:

Bh.kl. .-3 . kl. kr. 1.095 i 11 årlige rater.
4. kl. - 5. kl. kr. 750 i 11 årlige rater.

Samt et morgenmodul for
Bh.kl. - 3. kl på kr. 500 i 11 årlige rater.

Dette indebærer en stor takststigning for nuværende 3. 
klasser i perioden 1. januar 1997 til 30. juni 1997 (6 ra
ter) på henholdsvis kr. 450 pr. rate u/morgenmodul og 
kr. 356 pr. rate m/morgenmodul.

Udvalgsmedlemmer har efterfølgende ønsket en bereg
ning på provenutab ved fastholdelse af nuværende tak
ster for 3. klasser skoleåret ud (6 rater).
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Forvaltningen kan oplyse, at der p.t. er indmeldt følgen
de antal 3. klasser:

44 u/morgenmodul i 6 rater å kr. 450 = 118.800 
33 m/morgenmodul i 6 rater å kr. 356 = 70,488 
Provenutab i alt kr. 189.288

Indstilling:
Udvalget bedes forholde sig til problemstillingen.

Borger og Virksomhedsudvalget, den 5. november 
1996:
Udvalget anbefaler, at taksterne for 3. kl. SFO udsættes 
til 1. august 1997.
Der søges samtidig om en tillægsbevilling på kr. 
189.288,-.

Økonomiudvalget den 19. november 1996:
Anbefales.

111. Vandforsyningsplan 1997 - 2010
13.02.00P15 
F6977 THJ

Der blev afholdt møde med vandværkerne den 24. okto
ber 1996 om udkastet til plan. Mødereferat er udsendt 
særskilt til Teknisk udvalgs medlemmer. Mødet var en 
mulighed for vandværkerne til at komme med kommen
tarer og bemærkninger til udkastet, således at forslaget 
til planen bliver realistisk og i forståelse med vandvær
kerne. Vandværkerne er tillige blevet opfordret til at 
fremkomme med skriftlige bemærkninger. Kun Sund
bylille Vandværk er fremkommet med skriftlige be
mærkninger.

Udkastet til plan har tillige været forelagt Frederiksborg 
Amt, som ikke har bemærkninger.

Sundbylille Vandværk har to skriftlige indsigelser:

1. Forsyningsgrænsen ved Græse Å er ulogisk. 
Det henstilles, at forsyningsgrænsen følger 
Græse Å. .

/ / /  t ø * - / .



2. Vandværket ønsker ikke at forsyne Hagerup, 
på grund af, at vandværket forudser lednings

. omkostninger, som skal dækkes af alle andels
havere i fællesskab.

SLANGERUP KOMMUNE
Byrådet

Ved mødet fremkom der følgende bemærkninger, for
slag og indsigelser:

3. Målsætning om at alle ejendomme umiddelbart 
skal kunne tilsluttes et vandværk, anses af flere 
vandværker for ikke at tage hensyn til led
ningstekniske og økonomiske forhold, 
som kan gøre det urealistisk at etablere forsy
ning til særligt beliggende ejendomme.

4. Målsætningen om at alle ejendomme skal være 
tilsluttet et vandværk inden 2010 stødte på 
indvendinger fra flere vandværker, som synes 
at der ikke er nogen grund til at nedlægge be
stående fornuftige enkelt forsyninger efter 
2010 .

5. Sundbylille Vandværk stillede forslag om, at 
ejendommene Sundbylillevej 48 og 50 forsy
nes fra Frederikssund Kommunale Vandfor
syning.

Indstilling:
Til punkterne giver forvaltningen følgende bemærknin
ger.

Ad 1: Indsigelse tages til efterretning og forsynings
grænsen rettes som ønsket af vandværket.

Ad 2: Indsigelsen tages ikke til følge, idet vandværket 
ikke belastes økonomisk af forsyning af Hagerup. Hele 
ledningsudgiften fordeles på de ejendomme der far mu
lighed for at tilslutte sig, hvorved vandværket står ska
desløs. Kapacitetsmæssigt er vandværket i stand til at 
forsyne bebyggelsen.

Ad 3: Indsigelsen tages til efterretning. Ordet umiddel
bart udgår. Ordet ejendomme erstattes med husstande. 
Herved kan der tages økonomiske og tekniske hensyn 
når det vurderes om tilslutning kan ske umiddelbart eller 
på sigt.

Dag og år Formandens
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Ad 4: Tidsgrænsen fastholdes, men ordet ejendomme 
erstattes med husstande. Tidsgrænsen er ikke bindende 
for vandværkerne men for amtets og kommunens admi
nistration af vandforsyningsloven med hensyn til udløt 
af indvindingstilladelser.

Målsætningen gælder drikkevandsforbruget og er ikke 
tænkt som en indskrænkning i muligheden for enkel. 
indvinding til erhvervsformål, hvorfor ejendomme er
stattes med husstande. -

Ad 5: Tages til efterretning. Frederikssund Kommune 
kontaktes for opnåelse af accept. .

Rettelserne indarbejdes i planen, som derefter sendes 
offentlig høring i en periode på tre måneder.

Teknisk Udvalg, den 6.11.1996:
Indstilling tiltrådt, men at konsekvensen af målsætnin
gerne tydeliggøres.

Planen fremsendes Byrådet med indstilling, at planen
offentliggøres til høring i 3 måneder.

Økonomiudvalget den 19. november 1996
Anbefales som indstillet.

112. Slangeruprenden
06.02.00.P24 
F7033 Hakl

Regulativ for Slangeruprenden fremsendes af Frederiks
sund Kommune til endelig godkendelse.

Regulativet omhandler Slangeruprenden med sidetilløb. 
Slangeruprenden er videreførelsen af Manderup- og 
Lindebjergvandløbene i ved Manderup og Hørup. Slan
gerup Kommune betale 4% af vedligeholdelsen svarende 
til strækningen beliggende i Slangerup kommune.

Der er fra borgere i Slangerup ikke indgået indsigelse 
mod regulativet.

Regulativet tager samme udgangspunkt som regulati
verne for vandløbene i Slangerup, hvilket indebære en
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større fokusering på miljøvenlig vedligeholdelse og øn
ske om blotlægning af strækninger.

Vandløbet er målsat til B2 vandløb, svarende til laksefi- 
skevand. Vandløbet lever i sin nuværende tilstand op ti " 
regulativet.

Ifølge regulativet sker der ikke nogen forringelse af- 
indføringsevnen af betydning og kun på en enkelt 
strækning vil der ske en mindre vandspejlsstigning r  
vinterperioden, så vandafledningsbehovet forventes at 
være sikret. På det miljømæssige område er regulativet 
meget tæt på de regulativer, vi selv vedtog i 1994 og_ 
1995.

Da der ikke er væsenlige ændringer af regulativet i 
• Slangerup Kommune

indstilles det,
at Teknisk Udvalg indstiller regulativet til endelig ved 
tagelse i Byrådet.

Teknisk Udvalg, den 6.11.1996:
Indstilling tiltrådt.

113. Udvidelse af Børnehuset Kroghøj
/ / J

82.20.03P20 loha

Udlæg af areal til udvidelse af børnehaven.
Forelæggelse af forslag til inddragelse af det tidligere 
Hjemmeværnsgårds areal under børnehavens areal, 
herunder afklaring af fremtidige adgangsforhold.

Borger og Virksomhedsudvalget, den 5. november 
1996:
Det indstilles, at Kroghøj børnehaves areal udvides 
med 700m2 til ca. 4100 m^. Resten af Hjemme
værnsgrunden udlægges til parkering.

Økonomiudvalget den 19. november 1996:
Det indstilles, at arealet udvides med 700 m2. /W -2-
y  /O # '

f £ - 7  .

T
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114. Midlertidig løsning af lokaleproblemer —l— \—
på Uvelse Skole
82.20.00G01 pech

Med baggrund i de ændrede planer for udbygning al' 
Uvelse Skole, fremsender skolebestyrelsen ansøgning- 
om etablering af midlertidig løsning for påtrængende lo
kaleproblemer.

Etableringen forventes igangsat snarest og senest 1. ja
nuar 1997.

/  £V /<Js '/

Økonomisk overslag er opgjort til 425.000 kr. i etable
ring og 150,000 kr. i årlige merudgifter til drift og sko
lebestyrelsen peger på, at en del af udgifterne kan finan
sieres af afsatte beløb til projektering i 1996 (257.000 
kr.).

Efter budgetvedtagelsen, hvor det blev besluttet at ud
skyde renovering/udbygning af Uvelse Skole til 
1998/99, er der efterfølgende meddelt skolebestyrelsen, 
at Byrådet ved næste års budgetlægning vil vurdere, om 
der er mulighed for at påbegynde udbygningen tidligere.

Dette svar er også givet med en forventning om, at den 
forestående skoledebat kan være så langt fremme, at der 
kan tages en politisk beslutning på, hvor en kommende 
skoleudbygning med et spor skal placeres.

Ud fra ovenstående og den kendsgerning, at den plan
lagte udbygning, såfremt den var blevet iværksat, først 
kunne tages i brug i efteråret 1997, må det anbefales, 
at de økonomiske ressourcer prioriteres og samles om, 
at renovering/udbygning af Uvelse Skole fremrykkes. 
Det skal bemærkes, at det af ansøgningen fremgår, at 
sløjdlokalet er ulovligt i brug. Skolen har fået medde
lelse om, at dette snarest må lovliggøres.

Indstilling:
Det anbefales, at økonomiske ressourcer prioriteres til 
en fremrykning af renovering/udbygning af Uvelse 
Skole.

Borger og Virksomhedsudvalget, den 5. november 
1996:
Indstillingen godkendt.

i.r
n 

nr
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Økonomiudvalget den 19. november 1996:
Det indstilles, at Byrådet i februar mødet 1997, vil vur
dere den økonomiske udvikling i kommunen med hen
blik på en fremskyndelse af igangsættelsen af Uvelse 
skoles renovering/udbygning.

115. Udpegning af to medlemmer til bestyrel
sen for Foreningen Uvelse Fritids Center
82.06:04.04G01 pech

Bestyrelsen for Foreningen Uvelse Fritids Center anmo
der Slangerup Byråd om at udpege 2 medlemmer ti 
bestyrelsen i henhold til vedtægterne for foreningen.

Foreningen anbefaler, at den ene person bliver et by
rådsmedlem og den anden person bliver et folkevalgt 
medlem fra Slangerup Kommunes Idrætsbestyrelse.

/ / s

Foreningens bestyrelse vil desuden anmode om, at 
idrætsinspektør, Bo Holtemann tilknyttes styregruppen.

Henvendelse og vedtægt er indlagt i sagen.

116. Målsætninger for børneområdet
16.05.01P22 loha

Borger og Virksomhedsudvalget behandlede på mødet 
den 3.9.96 forslag om ændring af målsætninger for bør
neområdet. Bilag medsendes dagsordenen. Udvalget 
besluttede på mødet, at forslaget forinden endelig ved
tagelse skulle sendes til høring i dagplejen, legestuen og 
børnehaverne. • .
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I løbet afhøringsperioden har der den 10.10.96 være 
afholdt et koordinerende fællesrådsmøde, hvor bl.a 
forslaget om ændring af målsætningerne for børneområ 
det blev diskuteret. Ved høringsfristens udløb der 
25.10.96 har forvaltningen modtaget svar fra børneha
verne og dagplejen. Legestuen har ikke svaret.

Bestyrelserne er enige om følgende bemærkninger ti 
høringsforslaget:

A. Pkt. 1 : "Løbende tilpasning" skal slettes eller præci 
seres.
B. Pkt. 3 : Det skal præciseres nærmere hvilke alterna
tiver der tænkes p å , f.eks. skovbørnehave.
C. Pkt. 6: "Bør" skal udskiftes med "skal".

Udvalget bedes tage endelig stilling til det af forvaltnin-. 
gen fremlagte forslag, herunder de af bestyrelserne 
foreslåede ændringer. -

Høringssvarene ligger i sagen om "ændring af alders 
grænse for optagelse i børnehave" 16.06.04P21.

Borger og Virksomhedsudvalget, den 5. novémbei. 
1996
ad. A. -
Anbefales at det slettes, 
ad. B.
Anbefales at fastholde forvaltningens formulering.
ad. C.
Anbefales at "bør" udskiftes med "skal".

117. Behov for ældreboliger i Slangerup 
Kommune
03.07.GO 1

Boligselskabet Lejerbo fremsender to skitseforslag ti 
opførelse af ældreboliger på restejendommen af Bane
vænget og anmoder om Slangerup Kommunes stilling
tagen til forslagene.

c n  v

S '

^ ■7
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Status for ældreboliger i kommunen er p.t. følgende:
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Sundhedscentret, 50 boliger, hvoraf 24 sælges/benyttej 
af andre kommuner.
Beskyttede boliger, Solhøjvej, 12 boliger 
Nybrovænge, 18 boliger 
Øparken, anvisningsret til 16 to-værelsesboliger
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På Sundhedscentret har der tidligere været fremsat for
slag om, dels at ændre sydfløjens nuværende 12 boligei 
til 6 større boliger med egen indgang og dels at ændre 
demensafsnittets 17 boliger ved sammenlægning til 15 
boliger.

I den sidste godkendte befolkningsprognose fremviser 
tallene for ældre over 67 år i Slangerup Kommune en
tilvækst fra 700 i 1997 til 858 i 2007.

Det kan oplyses, at pensionskontoret har haft henven-' 
delse fra flere borgere, der er interesseret i anden ældre
bolig og derfor opskrevet på venteliste.

Ældrerådet har ligeledes fremsendt skrivelse til Byrådet 
med anbefaling af opførelse af ældreboliger på Bane
vænget.

Såfremt forslaget om ældreboliger på Banevænget anbe
fales - skal der efterfølgende tages stilling til såvel lo
kalplans- som økonomiske forhold i projektet.

Indstilling:
Udvalget bedes fremkomme med indstilling til opførelse 
af ældreboliger på Banevænget.

Borger og Virksomhedsudvalget, den 5. november 
1996
Udvalget kan ikke anbefale opførelse af ældreboliger på 
Banevænget.
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I lighed med tidligere år skal kommunens ønsker/ pla 
ner for støttet byggeri for året 1997, samt for private 
andelsboligers vedkommende ligeledes et skøn over 
antallet af boliger for årene 1998-2000 indberettes ti 
Bygge- og Boligstyrelsen senest 31. december 1996.

Det er kun private andelsboliger, der er kvotestyret. 
Såfremt de på basis af indberetningen opnåede kvoter 
viser sig ikke at være tilstrækkelige, er der mulighed 
for at søge tillægskvoter efter 1. oktober 1997. De 
øvrige boligformer er ikke kvotestyrede, og de indbe
rettede ønsker er kun vejledende, og kan ændres lø
bende i takt med ændringer i udviklingen.

Andelsboliger.
Der har ikke været konkrete ansøgninger om kvote til 
private andelsboliger i 1997, men der mangler stadig 
10 boliger ved Banevænget. Ifølge lokalplan nr. 39 
skal de manglende boliger være andelsboliger, og der 
bør derfor sikres kvote til 10 andelsboliger i 1997. 
Der har herudover været forespørgsel på jord til an
delsboligbyggeri.

//&  / r .

For de efterfølgende år er der en konkret ansøgning 
om 14 andelsboliger (Rappendam Have) i år 2000. 
Økonomiudvalget har den 15. oktober 1996 behandlet 
ansøgningen og vedtaget, at sagen skulle behandles i 
forbindelse med resten af det støttede byggeri.

Der foreligger en beregning fra Realkredit Danmark af 
de økonomiske konsekvenser for kommunen af dette 
projekt.

Ved indberetningen ultimo 1995 blev det indberettet, 
at kommunen ønskede kvote til 20 private andelsboli
ger i årene 1997-99. Interessen for opførelse af an
delsboliger har været præget af, at andelsboligerne, 
der har været under opførelse ved Bakkebo dækkede 
efterspørgslen.

Ved indberetning af kvoteønsker for årene 1998-2000 
bør det tages i betragtning, at området ved Hauge 
Møllegård vil være byggemodnet, og at der her er
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planlagt storparceller, der egner sig for blandt ånde 
andelsboliger.

Ø vrigt støttet byggeri.
Der er ikke givet tilsagn til opførelse af almennyttige
boliger eller ungdomsboliger i 1997.

Der ligger en ansøgning på opførelse af ældrebolig® 
ved Banevænget (10 stk.).

Som nævnt ovenfor vil området ved Hauge Møllegårc. 
indeholde storparceller, der er velegnede til opførelse 
af forskellige former for støttet byggeri. Der har væ re : 
flere henvendelser fra boligselskaber, der er interesse
ret i opførelse af almennyttige boliger i kommunen, 
og en del private borgere har ligeledes udtrykt en for-. 
ventning om, at der kommer almennyttige boliger : 
området. -

Byfornyelse og Boligforbedring.
Bygge- og Boligstyrelsen har for årene 1996-99 ud
meldt, at kommunen vil kunne påregne en tilsagns
ramme på 3 mio. kr. og samtidigt meddelt, at denne 
vejledende tilsagnsramme er udtryk for det aktivitets
niveau, som kommunen kan anvende som udgangs
punkt for planlægning af statsstøttet byfornyelse i der 
kommende 4-års periode.

For årene 1997-2000 vil der således skønsmæssigl 
kunne forventes en vejledende tilsagnsramme på 4 
mio. kr.

Der er arbejdet med planer på at søge den gamle stati
onsbygning bevaret. For at en bevarelse økonomisk 
skal kunne hænge sammen, er der brug for anvendelse 
af byfornyelsesmidler til indretning af boliger i ejen
dommen.

Skitser for indretning af 5 boliger foreligger; behovet 
for byfornyelsesmidler er i størrelsesorden 4,8 mio. 
kr. for at gennemføre projektet.

Herudover er der planer om at "Savværket" ved He
stetorvet overgår til boligformål. Der foreslås reser
veret byfornyelsesmidler hertil i år 2000.
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Det indstilles
at der indberettes følgende ønsker / planer til Bygge- 
og Boligstyrelsen:

Andelsboliger.
1997:, 10 boliger ved Banevænget.
1998: 20 boliger udisponeret 
1999: 20 boliger udisponeret 
2000: 14 boliger ved Rappendam Have.

Drifttilskuddet vil udgøre ca. 1.340 kr. pr. bolig pr. 
år i 20 år i 1996-kroner. Det indstilles at der tagej 
højde for drifttilskuddet i budgettet udfra ovenstående.

Almennyttige boliger, ældreboliger og ungdomsbo
liger.
1997: Ingen boliger.
Det indstilles at der tages højde i budgettet for anlægs-" 
og drifttilskud til et antal almennyttige boliger i årene. 
1998-2000.
For en almennyttig bolig på 95 m2 vil anlægstilskud-- 
det (rente- og afdragsfrit lån i 50 år) udgøre ca. kr. 
65.500. Drifttilskuddet vil udgøre ca. 2.800 kr. pr." 
bolig pr. år i 30 år i 1996-kroner. .

Byfornyelse og boligforbedring.
Byfornyelse (kap. 2): Hestetorvet 4,0 mio. kr. i åi
2000.
Boligforbedring (kap. 3): Stationsbygning 4,8 mio. 
kr. i år 1997.

Ifølge beregninger fra Danske Funktionærers Boligsel
skab vil kommunens driftsomkostninger i forbindelse 
med tabsdelen af lånet på Stationsbygningen udgøre 
ca. 60.000 kr. pr. år i 40 år i 1995-kroner.

Økonomiudvalget den 19. november 1996:
Som medejer af Rappendam Have var Niels Frølich 
Nilsson inhabil og deltog ikke i sagens behandling.

Indstilles til godkendelse, dog således at der i år 2000 
skrives 20 boliger udisponeret i stedet for 14 ved Rap
pendam Have.
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119. Mødekalender for 1997
00.01A14

Nedenstående forslag til mødekalender for 1997 for 
Byrådet forelægges til godkendelse. Møderne holdes 
som hovedregel den 4. onsdag i måneden, bortset fra 
januar, oktober og december. I juli måned holdes ikke 
møde:

Den 29. januar 1997
Den 26. februar 1997
Den 26. marts 1997
Den 23. april 1997
Den 28. maj 1997
Den 25. juni 1997
Den 27. august 1997
Den 01. september 1997 (budgetseminar)
Den 17. september 1997 (1. behandling budget 1997)
Den 24. september 1997
Den 08. oktober 1997 (2. behandling budget 1997)
Den 29. oktober 1997 
Den 26. november 1997 
Den 17. december 1997

Eventuelt
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120. Orientering og efterretning.

Referater
Ledergruppen
Sikkerhedsudvalget
Slangerup Gjæstgivergaards bestyrelsesmøder

121. Tvangsauktion Jørlunde Bygade 10
03.01.00 060 F 6816



Dag og år Formandens Blad nr.initialer

SLANGERUP KOM M UNE 
Byrådet 27. november 1996 180



SLANGERUP KOMMUNE
Byrådet

Det indstilles,

Økonomiudvalget den 19. november 1996:
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122. Ligningsberetning 1995-1996
25.00K07 
F 2900




